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Foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 883 (Alm. del) fra Folketingets 
Retsudvalg 
 
Hermed sendes foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 883 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 17. april 2024. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Kofod (DF).  
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Niklas V. Johansen 
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Spørgsmål nr. 883 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

 ”Vil ministeren i forlængelse af REU alm. del - svar på spm. 
204 og 503 (folketingsåret 2021-22) redegøre for, om der er 
indgået kontrakt med den vindende tilbudsgiver af udbuddet om 
den "markante udvidelse" af politiets kapacitet for Automatisk 
Nummerpladegenkendelse (ANPG) i december 2021, samt for 
om kontrakten er opfyldt og om det nye udstyr fuldt ud er 
implementeret i drift i politiet? Vil ministeren endvidere 
tilkendegive, om det efter ministerens opfattelse er 
hensigtsmæssigt, at mange politikøretøjer stadig i 2024 leveres 
og kører rundt uden ANPG-udstyr, når Rigspolitiet har betegnet 
ANPG som et meget nyttigt værktøj for politiet, der både 
benyttes i det daglige beredskab og i forbindelse med 
efterforsknings- og efterretningsarbejde? Vil ministeren på 
baggrund heraf tilkendegive, om ministeren er enig med Dansk 
Folkeparti i, at Rigspolitiet hurtigst muligt skal tilføres midlerne 
til, at alle politiets nuværende og kommende køretøjer skal have 
ANPG-udstyr stillet til rådighed, og redegøre for, hvad det vil 
koste, samt for om det eventuelt kan finansieres ved at hæve 
lovovertræderes bidrag til Offerfonden?” 

 
Svar: 
 
1. Det er helt afgørende, at politiet har de rette redskaber til at forebygge og 
bekæmpe kriminalitet. Justitsministeriet er derfor løbende i dialog med 
politiet for at sikre, at deres muligheder herfor følger med tiden. Som led 
heri har skiftende regeringer løbende styrket politiets ANPG-kapacitet, og 
Rigspolitiet er aktuelt ved at implementere den markante udvidelse af 
politiets ANPG-kapacitet, som tidligere er besluttet. 
 
For så vidt angår spørgsmålet om, hvorvidt en yderligere udvidelse af 
politiets ANPG-kapacitet eventuelt vil kunne finansieres ved at hæve 
lovovertræderes bidrag til Offerfonden, bemærkes det, at det følger af lov 
om Offerfonden, at Offerfonden har til formål at yde tilskud til projekter og 
aktiviteter, der generelt kan styrke viden om eller indsatsen til støtte for ofre 
for forbrydelser og trafikofre eller grupper heraf, jf. lovens § 1, stk. 1. Det 
følger af stk. 2, at Rådet for Offerfonden yder tilskud til offerrådgivninger, 
forskning, uddannelsesindsatser, seminarer, informationsmateriale, forsøgs- 
og udviklingsaktiviteter samt lignende projekter og aktiviteter.  
 
Der kan således alene ydes støtte til projekter og aktiviteter og ikke direkte 
til enkelte ofre. Det fremgår af forarbejderne til lov om Offerfonden, at det 
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er en forudsætning for, at der kan bevilges midler, at projektet eller 
aktiviteten har et klart offerperspektiv. 
 
2. Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet derudover 
indhentet en udtalelse fra Rigspolitet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet kan oplyse, at der på baggrund af en EU-
udbudsforretning blev indgået kontrakt med den vindende 
tilbudsgiver den 1. marts 2022. 
 
Projektaktiviteter dels vedrørende transition for så vidt angår det 
eksisterende ANPG, dels vedrørende etablering af en udvidelse 
af kapaciteten for så vidt angår såvel stationære som mobile 
kameraer, forventes afsluttet medio 2025. Det bemærkes i den 
forbindelse, at den udvidede kamerakapacitet etableres i en 
løbende proces, som allerede er påbegyndt.” 

 
3. Justitsministeriet har herudover anmodet Rigspolitiet om en udtalelse til 
brug for besvarelsen af den del af spørgsmålet, der omhandler udgifter 
forbundet med at stille ANPG-udstyr til rådighed for alle politiets 
nuværende og kommende køretøjer. Justitsministeriet vil vende tilbage til 
Folketingets Retsudvalg, når Justitsministeriet har modtaget oplysningerne. 
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